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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 

Kecskemét Megyei Jogú Város Közgyűlésének 
2021. október 21-én megtartott közmeghallgatásáról 

 
 
Jelen vannak:  Szemereyné Pataki Klaudia polgármester, 

    Bodrozsán Alexandra, Dobos József, Engert Jakabné, Józsa Bálint, 
Király József, Kósa József, Lévai Jánosné, Dr. Papp Zoltán,       
Pászti András, Sipos László, Dr. Szeberényi Gyula Tamás,            
Dr. Sztachó-Pekáry István képviselők (13 fő) 

 
Távol lévők:     Dr. Fekete Gábor Domicián, Lejer Zoltán, Leviczky Cirill,  

     Nemcsik Mátyás Ferenc, Szőkéné Kopping Rita, Dr. Tóth Szilárd,      
     Török Józsefné, Dr. Vancsura István képviselők (8 fő), valamint  
     Dr. Homoki Tamás, Gaál József és Falu György Tamás  
     nem képviselő alpolgármesterek 

 
Jelen vannak továbbá: 
            Dr. Mayer Endre jegyző, 
            Dr. Boros Anita aljegyző, 

           Dr. Temesvári Péter aljegyző, 
            Dr. Bodóczky Judit, a Hatósági Iroda vezetője, 
            Markóné Babják Andrea, az Adó Osztály csoportvezetője,  
            Dr. Molnár András, az Igazgatási Osztály vezetője, 
      Csonkáné Panek Andrea, a Szociálpolitikai Osztály vezetője, 
            Czakó Anita, a Pénzügyi Osztály vezetője, 
            Balogh Zoltán, a Fejlesztéspolitikai Iroda vezetője,  
            Berente Ágnes, a Pályázati és Közbeszerzési Osztály vezetője,             
            Mile Tamás, a Projektkoordinációs Osztály vezetője,  
            Öveges László, a Mérnöki Iroda vezetője,  
            Borbélyné Balogh Katalin, a Várostervezési Osztály vezetője, 
            Dr. Orbán Csaba, a Közszolgáltatásszervezési és Környezetvédelmi    
                     Osztály vezetője, 
            Horváth András, a Közterületfenntartási és Beruházási Osztály  
                     vezetője,  
            Csonka Imre, a Társadalompolitikai Osztály vezetője,  
            Dr. Svircevic-Bodnár Ágota, a Szervezési és Jogi Iroda vezetője, 
            Dr. Fölfödi Klára, a Jogi Osztály vezetője, 
            Dr. Orbánné Veres Ildikó, a Szervezési Osztály vezetője, 

           Szabóné Pataki Gyöngyi, a Szervezési Osztály  
            csoportvezetője, valamint  

           újságírók és érdeklődő állampolgárok. 
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Szemereyné Pataki Klaudia: 
 
Köszöntöm a megjelenteket. 
Megállapítom, hogy a testület továbbra is határozatképes, a 21 fős 
képviselőtestületből a közmeghallgatáson 13 fő van jelen. A közmeghallgatásra 
jelentkezettek közül elsőként Fehér Évának adom meg a szót. 
 
Fehér Éva, Kecskemét, Páfrány utca 39.: 
(Az írásban benyújtott jelentkezés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
Kecskemét, Felsőszéktóban a Diófás-Inda-Nyárfás polgárőr járőrútvonalról van szó. 
Próbáljuk megközelíteni a saját ingatlanunkat, több-kevesebb sikerrel, mivel nagyon 
keskeny az utca és a földút minősége nagyon rossz. A Kecskeméti 
Városüzemeltetési Nonprofit Kft-hez tartozik az út karbantartása, aminek 
szükségességét rendszeresen én is és valamennyi szomszéd jelzi írásban, 
telefonon, személyesen és mindenféle fórumon. Most valamilyen munkagépek 
dolgoztak a környéken, de ennek eredménye körülbelül két hétig tart, vagy az első 
esőzésig.  
Erre szeretnénk valamilyen megoldást, javaslatot kapni, hogy milyen lehetőségek 
vannak. Volt erről már lakossági fórum is a Vásárhelyi Pál Általános Iskolában 
évekkel ezelőtt, de nem változott semmi. Személyesen ki szoktam menni és 
kigazolom az elhagyatott telkek előtt az út szélét, hogy az autókat ne karistolják 
össze. Úgy gondolom, hogy több ottlakó is hozzájárulna a megoldáshoz, de nem 
tudom, hogy milyen megoldás lehet erre. 
 
Szemereyné Pataki Klaudia: 
 
Lakossági útépítési kezdeményezés elindult-e a közösség részéről, akik ott élnek? 
Mert az alapvető probléma az, hogy nem elég széles az út és a víz elvezetését nem 
tudjuk megoldani. A vízelvezetéshez megfelelő szélességű útburkolatot kellene 
biztosítanunk és ezt csak úgy tudjuk, ha az ott élők közösségével a telekhatárokat 
tudjuk rendezni, mert ezután lehet vízelvezetésben gondolkodni. Egy ilyen 
szerveződés elindult-e a lakosság részéről? 
 
Fehér Éva, Kecskemét, Páfrány utca 39.: 
 
Szóljunk az ott élő lakosoknak? 
 
Szemereyné Pataki Klaudia: 
 
Van egy lakossági önerős útépítési rendelete a városnak. E szerint, ha egy 
lakóközösség összeáll, megszervezi és legalább az ott élők 60%-a aláírja ezt a 
kezdeményezést, akkor utána a polgármesteri hivatal illetékes osztálya elkezdi a 
telekalakításhoz szükséges információkat közvetíteni a lakosság irányába. Ha sikerül 
arra megoldást találni, hogy a megfelelő telekalakításokkal az út szélességét tudjuk 
biztosítani, akkor adunk egy visszajelzést, hogy érdemes a lakossági önerős 
útépítést elkezdeni. Ezzel lehetne rendezni az állapotokat.  
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A lakossági önerős útépítéseknél 50%-ban állja az önkormányzat a költségeket, 
50%-ban pedig a lakóktól kérjük a költségek finanszírozását. Ez zajlik a különböző 
városrészekben már évek óta elég intenzíven. Ebben a polgármesteri hivatalnak egy 
koordinatív szerepe van.  
Ha nem indult még el egy ilyen szervezés, akkor azt tudom javasolni, hogy jöjjenek 
be a polgármesteri hivatalba a Közterületfenntartási és Beruházási Osztály 
ügyfélfogadási idejében és ott minden részletet megkapnak ahhoz, hogy milyen 
lépéseket érdemes végig gondolni. Mivel abban teljesen igaza van önnek, hogy ha 
egyszer végigmegy az úton egy gréderező, vagy egy földút stabilizáló, vagy leszórják 
murvával, vagy kaviccsal az utat, akkor egy nagyobb esőzés után, - mivel nem 
megoldott a vízelvezetés, homokos a terület, semmi alapja nincs - újra tönkremegy 
az út. De jelenleg nem tudunk mást tenni, mert ezek az adottságok vannak. 
 
Fehér Éva, Kecskemét, Páfrány utca 39.: 
 
Amíg ez lezajlik, addig lehetne-e kérni, hogy ez gyakrabban megtörténjen? Tudom, 
hogy nincs rá ember és gép. 
 
Szemereyné Pataki Klaudia: 
 
Nem az ember és a gép a lényeg itt. Gépesítésben próbálunk felzárkózni, 
jelentősebb előrelépés történt ebben, de több száz hektáros területek lettek 
egyszerre átminősítve. A családtámogatási rendszernek megfelelően nagyon sok 
családi ház épült, ami örömteli, csak nyilván hoz magával egy másik problémát is. 
Ezt kell folyamatosan kezelnünk.  
Írásban megérkezett a bejelentése, tehát az illetékes osztály felméri és a szükséges 
módosításokat az üzemeltető felé közvetítik a járatsűrítésekkel összefüggésben, de 
hosszútávon azt javaslom, hogy kezdődjön el egy ilyen szerveződés, mert ez fogja 
megoldani a problémát. 
Illetve a terület képviselőjéhez, Leviczky Cirill képviselőhöz is lehet fordulni, ő is tudja 
az eljárásrendjét a lakossági önerős útépítésnek. Ezt érdemes tehát átbeszélni és 
megnézni ezt a lehetőséget. 
 
Fehér Éva, Kecskemét, Páfrány utca 39.: 
 
Rendben, köszönöm. 
 
Szemereyné Pataki Klaudia: 
 
A következő hozzászóló, Piroska Ferenc. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



4 
 

Jegyzőkönyv Kecskemét Megyei Jogú Város Közgyűlésének 2021. október 21-én megtartott közmeghallgatásáról 
 

Piroska Ferenc:  
(Az írásba benyújtott jelentkezés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)  
 
Kecskemét Március 15. utca 28-44. szám között az elektromos mopeddel való 
felhajtás probléma, mivel a Március 15. utca 46. szám mellé csak úgy lehet felhajtani, 
ha az illető a közútra lemegy és a közúton 200 métert megtesz. Ha a „Honvéd 
Kórház” felé szeretne valaki elmenni, akkor szintén ebbe a problémába ütközik, mert 
itt sincs felhajtási lehetősége. A garázsfelhajtóknál lévő felhajtási lehetőség a 
kiskerekű mopedeknek nagy ellenlépcsőt jelent.  
A közúton való közlekedés veszélye igen nagy, s erre szomorú példa volt Cegléden 
egy autós és egy mopedes ütközése, amely a mozgáskorlátozott életébe került. A 
polgármesteri hivatalnak a problémával kapcsolatban írtam már levelet, amelyet 
kiszignáltak több képviselőnek. Megnézték, az igény jogos, de választ nyár közepe 
óta nem kaptam. A szervezés hogyan áll és a felhajtókat mikor fogják csinálni, mert 
nem egy, hanem több mozgáskorlátozott személynek a problémája. Úgy gondolom, a 
több megoldási lehetőség közül a legköltségtakarékosabb megoldást kellene 
választani.  
A kerékpárosok részére a Március 15. utca páratlan oldalán van kijelölt kerékpárút, 
amelyet a kerékpárosok egy része használ is. A másik része viszont az utca páros 
oldalán közlekedik és sokszor nagy sebeséggel hajtanak a buszra várok közé.  Ezt a 
2018. évi közmeghallgatáson is már felvetettem. Akkor azt a választ kaptam, hogy 
jelzik a Kerékpáros Szövetség felé, de ez kevés. A közterületfelügyelőknek, vagy a 
rendőröknek egy kicsit sűrűbben kellene arra járni és megbüntetni a szabálysértőket 
hasonlóképpen, mint az autósokat. Kecskeméten kerékpáros egy helyen nem 
közlekedik csak, az pedig a Nagytemplom tornya, mert odáig nem tud felmenni.  
A Március 15. utca 28-46. szám előtti parkoló térkövezése, csapadékvíz elvezetése 
továbbra is probléma. 2018-ban is kijöttek, megnézték, a probléma jogos, nincs rá 
pénz. Ezzel el volt intézve. Nem messze van tőlünk a Kristály tér. Ott tudtak építeni 
egy nagyon szép parkolót és játszóteret. Ahol mi 20 éve lakunk nincs egy normális 
parkoló, nincs megoldva a csapadékvíz elvezetése, illetve az itt lévő fák nyesése, 
gondozása is probléma. Három éve, hogy nem csinálták meg. A ház melletti fát sem 
nyesték meg, pedig az ágak ránőnek a ház falára. Nincs ember, nem tudják 
megoldani.  
Kérem az önkormányzat segítségét, de ne csak ígéret legyen.  
 
Szemereyné Pataki Klaudia:  
 
Évek óta közös együttműködés van. Emlékeim szerint a parkoló építésben sikerült 
előre lépni, a kollégák felmérték. Az ügyek haladnak, csak nagyon sok ügy van. 
Piroska Ferenc kérését tudomásul vettem, erőnk teljéből a megoldásokkal és a 
javaslatokkal mindenféleképpen megpróbálunk haladni.  
 
Piroska Ferenc:  
 
A parkolóban a csapadékvíz ugyanúgy megáll. A Szimferopol tér 1-4. szám előtt a 
parkolót megcsinálták.  
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Szemereyné Pataki Klaudia:  
 
Sorban haladunk a bejelentett igényekkel. A parkoló elkészült a Kristály téren, a 
Szimferopol téren, s reméljük elérünk önhöz is. Ez lesz a következő ütem. A 
bejelentett igényekkel haladunk sorban.  
 
Piroska Ferenc:  
 
Majd meglátom, hogyan halad. Remélem, hogy a következő közmeghallgatásra nem 
kell ezzel a problémával visszajönni.  
 
Szemereyné Pataki Klaudia:  
 
A harmadik hozzászólónk Molnár Pálné lenne, aki nincs jelen az ülésen. Többen 
nem jelentkeztek felszólalásra. Mind a kettő jelenlévő hozzászólóval fel fogjuk venni 
a kapcsolatot. Javaslom, hogy ne önök keressenek bennünket, hanem a feladatot én 
fogom kiadni. Tudomásom szerint Piroska Ferenccel már a helyszíni bejárás is 
megtörtént.   
 
Köszönöm mindenkinek a részvételt és a segítő közreműködést, a közmeghallgatást 
bezárom. 
 

 
 

K. m. f. 
 
 
 
 
  Szemereyné Pataki Klaudia s.k.        Dr. Mayer Endre s.k. 
             polgármester                     jegyző 
 
 

 

 
 
 
 
 
 


